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SP
‘Indachtig de aangenomen moties M143-2020 (SP) en M24-2021 (DENK en JA21) verwachten 
wij afstemming tussen buurgemeenten en buurprovincies. Naar nu blijkt uit de kaart met 
zoekgebieden van de gemeente Ronde Venen is daar althans in die gemeente geen rekening 
mee gehouden en staat het Geingebied gewoon als 'geschikt' ingetekend. Dit gaat geheel in 
tegen motie M143-2020.’  
‘Daarnaast bereiken ons ook vele signalen vanuit buurgemeenten van Amsterdam en 
Diemen die duiden op gebrek aan overleg tussen deze gemeenten plus het intekenen van 
zoekgebieden aan de gemeentelijke periferie, waardoor buurgemeenten toch met de 
overlast zitten. ‘

Reactie
In de motie staat niet genoemd dat er geen zoekgebieden in het Gein mogen liggen. De 
motie stelt (1) dat er overleg moet plaatsvinden – dat is er geweest en (2) dat erfgoedstatus 
en publieke functies van het gebied moeten worden ingebracht- dat gebeurt. 

Gemeente de Ronde Venen maakt onderdeel uit de RES-regio U16. Deze RES gaat (net als de 
RES NHZ) uit van een bottom-up proces waarin gemeenten de zoekgebieden vaststellen. Om 
afstemming te zoeken rondom zoekgebieden in en om het Gein-gebied heeft er op initiatief 
van de provincie, mede ook naar aanleiding van de genoemde moties, ambtelijk en 
bestuurlijk overleg plaatsgevonden. Hierbij waren de gemeenten die zich in en rondom het 
Gein-gebied bevinden aanwezig (Amsterdam en stadsdelen Amsterdam Zuidoost, De Ronde 
Venen, Stichtse Vecht) en betrokkenen bij de RES U16 en RES NHZ vanuit de provincies 
Utrecht en Noord-Holland. 
Uitgangspunten van deze overleggen waren:
- bijdrage leveren aan RES-opgave; kwantitatief ambitieniveau van beide regio’s en 

gemeenten vasthouden 
- afstemming participatie, zoals het betrekken van inwoners, ook van buurgemeenten
- het gebied als geheel beschouwen bij ruimtelijke inpassing
- netaansluitingen in samenhang optimaliseren

In het laatste ambtelijke overleg in maart jl. gaf de gemeente De Ronde Venen aan dat zij 
zoekgebieden had opgenomen in het Geingebied. In dit overleg hebben we als provincie 
erop gewezen dat afstemming hierover belangrijk is en hebben we tevens gewezen op het 
UNESCO Afsprakenkader dat in ontwikkeling is. Met de gemeente is besproken dat dit 
Afsprakenkader meegenomen wordt in de concretisering van de zoekgebieden, waarmee 
erfgoed geborgd wordt. 

De provincie heeft verder, om afstemming rondom het Gein-gebied te waarborgen, de 
bestaande overleggen in kaart gebracht tussen de (buur)gemeenten. Verder is er 
afgesproken dat we in mei 2021 contact hebben met de provincie Utrecht om de stand van 
zaken omtrent het Geingebied te bespreken en vervolgoverleg te plannen, indien daar 



aanleiding toe is. Ook houden we als provincie contact met de gemeenten binnen de RES 
NHZ om op de hoogte te blijven of er afstemming is en hoe dit verloopt. Indien nodig 
organiseren we aanvullend overleg met de betrokken partijen. 

Het belang van afstemming is duidelijk, maar het is uiteindelijk aan de gemeente zelf om te 
beslissen welke zoekgebieden zij opnemen. Wel blijven we hierover in gesprek met de 
gemeenten en zoeken we hierin samen naar ruimtelijke samenhang. 

Huidige afstemming Gein-gebied
Er vindt momenteel veel afstemming plaats tussen de gemeenten, dit betreft in ieder geval 
overleg tussen:
- Gemeenten De Ronde Venen met Stichtse Vecht, Woerden en Amsterdam
- De Ronde Venen, Amsterdam en Ouder-Amstel komen regelmatig samen om de 

zoekgebieden Ouderkerkerplas/Holendrecht, en straks ook Waardassackerpolder en 
Gein Noord te bespreken

De overleggen tussen de gemeenten leveren op dat men de communicatie en participatie 
omtrent de zoekgebieden met elkaar afstemt en gezamenlijk kijken wat dit voor het 
draagvlak betekent.
Verder nodigt Amsterdam inwoners van buurgemeenten uit voor hun 
informatiebijeenkomsten over ontwikkelingen duurzame opwek. 

Verdere signalen zijn ons bekend. Zo is een actiegroep uit Landsmeer aan de slag met een 
brief richting de provincie om aandacht te vragen voor draagvlak van buurgemeenten bij 
ontwikkelingen vanuit Amsterdam. Daarnaast is gemeente Zaanstad bezig met een brief aan 
de provincie (en Amsterdam) over de afstemming met de gemeente Amsterdam. Ambtelijk 
is dit besproken, waarbij het advies is gegeven om als gemeenten met elkaar in gesprek te 
gaan en geen brieven heen en weer te sturen. De provincie kijkt of zij overleg en afstemming 
tussen deze gemeenten kan faciliteren. 

Afstemming op de langere termijn over zoekgebieden is tevens een belangrijk thema voor 
het uitvoeringsprogramma (of vrijwillig programma) na de RES 1.0. Concrete afspraken over 
de samenwerking kunnen daar in landen. 

DENK 
Op 8 maart 2021 is mijn motie "betrek buurgemeenten óók bij het meten van draagvlak over 
het plaatsen van windturbines" aangenomen tijdens de Statenvergadering.
Hiermee is het college opgeroepen;
Om bij gemeenten sterk aan te dringen op goede en adequate afstemming tussen de 
aangrenzende buurgemeenten van de zoekgebieden.
Vragen: 
- Heeft de gedeputeerde tot op heden gespreken of schriftelijke communicatie hierover 

gehad met gemeenten?
- Zo ja, met welke gemeenten? Wat zijn de uitkomsten hiervan? Zo nee, waarom niet? 

Wanneer zal de gedeputeerde actie ondernemen?
- Heeft de gedeputeerde in kaart gebracht in welke gemeenten geen of onvoldoende 

afstemming aan de orde is?



- Wat is de plan van de gedeputeerde om dit op te lossen? 

Reactie 
Het is primair een taak van de gemeente om af te stemmen met haar buurgemeenten. We 
zien dit ook steeds meer gebeuren nu zoekgebieden concreter worden. Er vindt momenteel 
veel afstemming plaats tussen de gemeenten, zoals ook al hiervoor aangegeven. 

We vinden afstemming met buurgemeenten heel belangrijk. Daarom brengen we dit punt 
ambtelijk en bestuurlijk regelmatig in. Bestuurlijk betreft dit de Stuurgroep NHZ en NHN. 
Verder nemen we zelf regie in een aantal concrete casussen zoals het Geingebied, 
IJsselmeer, Groene Hart, A9,A7 en Diemerscheg.
- Om afstemming te zoeken rondom zoekgebieden in en om het Gein-gebied heeft er op  

initiatief van ons ambtelijk en bestuurlijk overleg plaatsgevonden. Hierbij waren de 
gemeenten die zich in en rondom het Gein-gebied bevinden aanwezig (Amsterdam en 
stadsdeel Amsterdam Zuidoost, De Ronde Venen, Stichtse Vecht) en betrokkenen bij de 
RES U16 en RES NHZ vanuit de provincies Utrecht en Noord-Holland).

- IJsselmeer: we hebben een RES regiocoördinator voor het IJsselmeer aangesteld die 
afstemt met de andere betrokken RESregio’s/gemeenten.

- Groene Hart: we hebben ambtelijk en bestuurlijk afstemming met Groene Hart 
provincies en gemeenten , mede over PARK advies Groene Hart.

- A9/A7: we hebben regie genomen voor een gebiedstraject wat inmiddels geresulteerd 
heeft in bestuurlijke afspraken.

- Diemerscheg: we hebben regie genomen voor afstemming dat geresulteerd heeft in 
afspraken m.b.t. coördinatie.

- Greenports: we sluiten aan bij de lopende gebiedsvisies om ook op het punt van  
ruimtelijke samenhang afspraken te maken met partners waaronder gemeente.

- Daarnaast zijn wij nog bij 5 andere prioritaire gebiedstrajecten betrokken; het betreft  
Haarlemmermeer (Zonnecarre en A4 /A44), Noordzeekanaalgebied, Zon in 
WestFriesland, Zijpepolder en Noordhollands Kanaal. Ook hier is een van de  
aandachtspunten de afstemming tussen buurgemeenten.


